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Protokół Nr LXV/2023 

z sesji  Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia  14 lipca 2023  roku 
 

Data i godzina spotkania 14.07.2023 r.   godz. 11.00  
 

 Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski 

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz 

Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 

Kierownik Referatu Pan Mark Lemieszek 

Prezes GPK w Karolewie  

Nieobecni : Pani Renata Olechnowicz 
Pani Iwona Pietkiewicz 
Pani Żukowska Adriana 
Pan Tomasz Wyszomirski 
Pani Leokadia Kajcińska 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz  stwierdziła, że na 15 radnych obecnych 
jest 10 w związku z czym obrady są prawomocne. Nieobecni radni to radna Pani Renata Olechnowicz  
Pani Iwona Pietkiewicz, Pani Leokadia Kajcińska, Pan Tomasz Wyszomirski, Pani Żukowska Adriana.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż sesja jest nagrywana i osoby w niej uczestniczące muszą 

liczyć się z tym, że materiał może zostać upubliczniony.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad: 
1/ Otwarcie posiedzenia           

2/ Stwierdzenie prawomocności obrad 

3/ Wybór sekretarza obrad 

4/ Podjęcie uchwał : 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2023 rok 
 w sprawie udzielenia pomocy Kętrzyńskiemu Związkowi Międzygminnemu Gospodarka 

Odpadami 
 w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego                  

Sp. z.o.o. w Karolewie 
5/ Sprawy różne;  
 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad.  

 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 10  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rutkowski  Zbigniew,  

     Mańkowska Agnieszka, Tomasik Mirosław, Rodak Katarzyna 
             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 
 

 Ad. pkt 4 Podjęcie uchwał 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy Kętrzyn na 2023 rok 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz  wyjaśniła, iż uchwała przewiduje wprowadzenie do budżetu w 
dziale 010 rolnictwo i łowiectwo kwoty 43 390 zł - jest to kwota pochodząca z darowizny stowarzyszenia 
współwłaścicieli ośrodka wypoczynkowego w Marianach . Po stronie wydatków w tym samym dziale 
zwiększa się plan wydatków na zadanie inwestycyjne pod nazwą sieć wodociągowa w miejscowości 
Martiany - tutaj zwiększamy o kwotę 43 390 zł,  plan po zmianach tej inwestycji wynosi 89 390 zł. 
Dodatkowo dokonuje się zwiększenia planu dochodów w dziale 855- rodzina, o kwotę 9 000 zł z tytułu 
wykonanych dochodów związanych z zadaniami z zakresu administracji rządowej ( wyegzekwowane 
wpłaty od dłużników alimentacyjnych). Zwiększenie następuje w dziale 900 gospodarka komunalna i 
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ochrona środowiska - zwiększamy kwotę 8 200 zł tytułem wpływów z odsetek. Po stronie wydatków w 
dziale 630- turystyka, zmniejszamy plan wydatków o kwotę 50 000 zł tytułem dotacji na pomoc finansową 
udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego - kwota w budżecie przeznaczona na ścieżkę 
rowerową Kętrzyn – Gierłoż etap I. Zmniejszenie następuje również w dziale 900 gospodarka komunalna 
o 1 800 zł na dotację celową i pomoc finansową dla międzygminnego związku gospodarka odpadami, 
przy jednoczesnym zwiększeniu planu wydatków o kwotę 69 000 zł na objęcie udziałów w Gminnym 
Przedsiębiorstwie Komunalnym w Karolewie.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 10 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 10  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rutkowski  Zbigniew,  

     Mańkowska Agnieszka, Tomasik Mirosław, Rodak Katarzyna 
             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

Nr LXV/323/2023 w sprawie zmian w 
budżecie gminy Kętrzyn na 2023 rok 

 
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy Kętrzyńskiemu Związkowi Międzygminnemu Gospodarka 
Odpadami 
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż  uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
kętrzyńskiemu związkowi międzygminnymi gospodarka odpadami jest pokłosiem otrzymania 
dofinansowania przez związek na zakup pojemników do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Po 
postępowaniu przetargowym wybrano najkorzystniejszą ofertę na kwotę 3 381 178,40 zł. W związku z 
tym, iż oferta jest niższa niż planowano również zmniejszeniu uległ udział własny związku  - do kwoty 
169 058,92 zł. Udział Gminy Kętrzyn po rozstrzygnięciu przetargu wynosi 26 339,38 zł, stąd też projekt 
uchwały w powyższym kształcie.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 10 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 10  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rutkowski  Zbigniew,  

     Mańkowska Agnieszka, Tomasik Mirosław, Rodak Katarzyna 
             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych  

Nr LXV/324/2023 w sprawie udzielenia 
pomocy Kętrzyńskiemu Związkowi 
Międzygminnemu Gospodarka 
Odpadami 

 
 

 
Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Spółka z.o.o. w Karolewie 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż  przedmiotowa uchwała dotyczy podwyższenia kapitału zakładowego dla 
gminnego przedsiębiorstwa komunalnego w wysokości 69 000 zł i jest skierowana wprost na wkład 
własny do zakupu ciągnika i beczki. Wynika to wprost z sytuacji finansowej i z promesy z wojewódzkiego 
funduszu ochrony środowiska w Olsztynie, której termin mija na koniec września. W grudniu wystąpiliśmy 
o zmianę taryf gdyż rzeczywistość zmieniła się w stosunku do roku 2021-chodzi tutaj przede wszystkim 
o wzrost energii elektrycznej- dostawa wody i odbiór ścieków to w głównej mierze  energia elektryczna 
jak i trzykrotny wzrost płac. Wójt podkreślił, iż kwota 69 000 zł jest to kwota planowana na wkład własny 
do promesy o udzielenie pożyczki przez wojewódzki fundusz ochrony środowiska w Olsztynie dla 
gminnego przedsiębiorstwa komunalnego na zakup ciągnika i beczki.  
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Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie wyjaśnił, iż sytuacja w spółce jest ciężka, 
jeżeli chodzi o sytuację finansową. Powodem tego w dużej mierze jest bardzo duża dysproporcja 
pomiędzy wpływami z podstawowych działalności za dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków. 
Chodzi tutaj o wysokość taryf w stosunku do realnych kosztów. W tej chwili średnio miesięcznie spółka 
ponosi stratę na sektorze wody wysokości 20 000 miesięcznie i 37 000 jeżeli chodzi o gospodarkę 
ściekami. Tak jak Pan Wójt tutaj wspomniał w dużej mierze jest to energia elektryczna. W roku 2021 
łączne koszty energii elektrycznej miesięczne zamykały się w kwocie 16 000 netto, w tej chwili jest to                       
47 000 netto. Wiadomo jak mocno wzrosły usługi obce, czyli wszelkiego rodzaju naprawy pojazdów, 
wszelkiego rodzaju usługi obce, to też wzrosło niepomiernie do roku 2021, a dokładnie z kwietnia, czyli z 
początku roku. Wiadomo jakim sprzętem do tej pory w zakresie obsługi sieci kanalizacyjnych 
dysponowała spółka -jest to pełnoletni Star, którego świetność minęła już lata temu i niestety w tej chwili 
dalsze inwestowanie w naprawy tego urządzenia i pojazdu są bezcelowe. Nowy kosztuje ponad 2 000 
000 netto i jest to wydatek nieosiągalny w tej chwili dla spółki. Jako Prezes, wspólnie z Panem Wójtem 
znaleźliśmy rozwiązanie aby zastosować coś podobnego, czyli taki tandem, ciągnik, beczka. Ma to swoje 
zalety, jedną z nich jest to, że koszt całościowy tego zadania będzie wynosił 700 000 zł, a nie 2 000 000. 
Ponadto w momencie kiedy beczko będzie odczepiona, ciągnik będzie mógł pełnić inne zadania na rzecz 
gminy, również na rzecz spółki. Jest to zestaw o wiele bardziej uniwersalny. W tej chwili stoimy przed 
wyzwaniem pomocy mieszkańcom w zakresie oczyszczania szamb przydomowych. Miesięcznie kilka 
tysięcy złotych płacimy podmiotom zewnętrznym za wynajem tego typu sprzętu, gdyż nasza obecna 
beczka nie jest w stanie sprostać ciśnieniu, który jest wymagane do przepychania zatorów na instalacjach 
kanalizacyjnych.  Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego zwrócił się o podjęcie 
przedstawionej uchwały.  
 
Wójt Gminy Pan Paweł Bobrowski poprosił o udzielenie informacji dot. obowiązujących taryf. 

Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie wyjaśnił, iż  obserwując bieżące wyniki 
finansowe spółki, już pod koniec zeszłego roku złożyliśmy do wód polskich wniosek o podwyższenie taryf. 
Wody polskie cały proces procedowania tego wydłużały wieloma wezwaniami do uzupełnienia danych, 
do wyjaśniania pewnych kwestii, które wg wód polskich były niejasne. W kwietniu tego roku wody polskie 
wydały decyzję odmowną do nowych stawek za wodę i ścieki. Złożyliśmy odwołanie do Dyrektora wód 
polskich w Białymstoku, zgodnie z procedurą odwoławczą. Zostało to przekazane do Prezesa wód 
polskich w Warszawie ze względu na skomplikowany charakter tej sprawy. Prezes wód polskich 
wyznaczył nowy termin wydania decyzji na dzień 4 sierpnia tego roku.  W chwili obecnej procedura o tzw. 
skrócenie taryfy i zatwierdzenie nowych stawek za wodę i ścieki trwa. Jeżeli zakończy się dla nas w 
sposób odmowny pozostają tylko 2 rozwiązania - złożyć zażalenie na Prezesa wód polskich, bądź 
odwołać się od jego decyzji. Procesy jednak trwają bardzo długo pod kątem administracyjnym, jak również 
w wyniku pewnej opieszałości ze strony tych instytucji. Ostatecznym  rozwiązaniem może być również to, 
iż w grudniu tego roku spółka ma prawo już składać wniosek o nowe taryfy w trybie pozyskiwania nowej 
taryfy, a nie skracania obecnej. W takim wypadku, jeżeli nie uda nam się rozstrzygnąć tej obecnego 
postępowania, wygasimy nasze postępowania odwoławcze bądź roszczeniowe, a w grudniu złożymy 
wniosek o przyznanie nowych taryf w normalnym trybie taryfowym, bez skracania taryfy.  
 
Wójt Gminy Kętrzyn zauważył, iż  omawiany proces rozpoczął się w grudniu  zeszłego roku i w jego ocenie 
ta druga ścieżka, o której mówił Prezes  będzie uskuteczniane ze strony wód polskich. Trzeba  powiedzieć 
wprost -  praktycznie złożenie nowej taryfy, to, że walczyliśmy przez rok czasu, ewidentnie w tej chwili 
jest to odwlekane. Dodał, iż uważa, że rozstrzygnięcie pojawi się  na przełomie sierpnia i września. 
 
Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż w obecnej chwili dopłaca się do wody 20 000 zł. Jaka ilość 
wody jest sprzedawana i o jaką kwotę trzeba podnieść, żeby ta woda się bilansowała? 
 
Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie wyjaśnił, iż jeżeli chodzi o sprzedaż wody, 
co posiedzenie Rady składam raport o ilościach sprzedawanej wody. Obecnie złożyliśmy wniosek o 
podwyżkę wody o 1,20 zł za metr sześcienny i o ponad 2 zł za metr sześcienny ścieków. W momencie, 
kiedy była składana kalkulacja taryf  pozwalało to na pokrycie strat spółki. Nie zakładaliśmy żadnej marży 
ani żadnego zysku, ponieważ jako spółka komunalna  świadczymy usługi na rzecz mieszkańców bez 
aspektu komercyjnego. Jak wysoko trzeba będzie podnieść  taryfy w grudniu, to będzie w stanie 
odpowiedzieć w grudniu - wszystkie wartości były wyliczone na zasadzie oceny okresu bazowego, który 
cofa się 12 miesięcy wstecz, od dnia składania wniosku. Prezes GPK zaznaczył, iż w  kalkulacji były 
liczone utrzymane dopłaty ze strony Gminy na obecnym poziomie, bez ich podnoszenia. Z wiedzy, którą 
posiada wynika, że w bardzo podobnej sytuacji są okoliczne przedsiębiorstwa, o podobnym charakterze.  
Każde z nich złożyło wnioski o podobnym charakterze i wszystkie te wnioski zostały zablokowane. Jeżeli 
chodzi o straty okolicznych przedsiębiorstw, plasują się one od kwoty- najmniejsza strata 
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przedsiębiorstwa to jest 19 000 za zeszły rok, przy założeniu, że zostało dokapitalizowane w postaci 
wielkości 500 000, po stratę przekraczającą 1 000 000 zł. Średnie straty przedsiębiorstw wodociągowych 
to jest 500/ 700 000. zł. 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż jeżeli będzie tak dalej to być może będziemy zmuszeni dopomóc i  
dokapitalizować dalej spółkę- strata na poziomie 57 000 zł miesięcznie może spowodować, że bliżej roku 
trzeba będzie podejmować również tożsamą uchwałę tak, aby pomóc dla gminnego przedsiębiorstwa 
komunalnego.  Dzisiejsza debata pomogła przedstawić  problem i sytuacje, w jakiej znalazła się Spółka.   
 
Radny Pan Mirosław Tomasik wskazał, iż koszty energii będą zapewne rosły – czy planowane są  

jakieś alternatywne źródła energii, aby ta woda była w sumie dla mieszkańców tańsza?  

Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż są otwarte nabory lecz przed nami różne potrzeby, ważne i ważniejsze - 
są to drogi, ograniczenie energii, obiekty gminne, świetlice, szkoła w Kruszewcu, spółka komunalna  i 
tam, gdzie jest największy pobór energii elektrycznej, czyli oczyszczanie ścieków, stacji uzdatniania 
wody. Wszystko to jest ważne i o wszystkim myślimy lecz kwestią kluczową są tu środki zewnętrzne  i 
wybór tych najważniejszych inwestycji w danym czasie. Z perspektywy, być może ruszy KPO ruszy i 
obejmie szeroko pojętą ochronę środowiska – być może tam będą duże środki dedykowane dla tego typu 
rzeczy.  
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 10 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 10  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rutkowski  Zbigniew,  

     Mańkowska Agnieszka, Tomasik Mirosław, Rodak Katarzyna 
             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

Nr LXV/325/2023 w sprawie 
podwyższenia kapitału zakładowego 
Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Spółka z.o.o. w Karolewie 

 

Ad.pkt 5 Sprawy różne 

1/ Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz poinformowała zgromadzonych o 
piśmie jakie wpłynęło do Rady Gminy od Prezesa Aeroklubu Krainy Jezior, a następnie odczytała jego 
treść.  
 
Protokół zakończono . Protokół zawiera 4 stron oraz 5 załączników. 
 
 
 
 
 
 
 

Protokołowała :              Przewodnicząca Rady Gminy  
 
 

    Inspektor ds. obsługi rady                Teresa Marzena Juchniewicz   
              Jagoda Pyrka  


